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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele acuză transformarea forțată a 170 de clase de liceu teoretic în clase de școală profesională: Planul 
“va fi comunicat abia după alegeri” 
 “170 de clase de învățământ teoretic vor fi transformate în clase de profesională. Acest lucru se întâmplă în 
condițiile în care părinții nu sunt informați, elevii nu știu absolut nimic, iar planul de școlarizare, din informațiile 
pe care le avem, va fi comunicat abia după alegerile europarlamentare”. Declarația vine de la Marius Nistor, 
președintele FSE Spiru Haret, unul dintre cele două sindicate din învățământul preuniversitar. Acesta a avertizat, 
la Digi FM, că “procedura este total netransparentă, impactul este zdrobitor, iar nemulțumirea părinților, elevilor 
și a directorilor și a cadrelor didactice se va îndrepta împotriva celor care apelează la astfel de măsuri”. 

 De menționat că Ecaterina Andronescu încearcă în mod constant să șteargă din biografia sa faptul că a 
desființat școala profesională de scurtă durată în 2009, când le-a dat 0 cifră de școlarizare școlilor de arte și 
meserii, fără a anunța acel lucru nici măcar în ședința de guvern de atunci 

 Pe de altă parte, sindicatele au fost unele dintre marile frâne în dezvoltarea școlilor profesionale 
duale: promovarea unui învățământ de 3 ani, cât au școlile acestea profesionale, înseamnă reduceri de catedre, 
având în vedere că liceele tehnologice sunt de 4 ani 
Marius Nistor, președintele Federației Sindicatelor din Educație „Spiru Haret” (FSE Spiru Haret), a declarat în 
această dimineață pentru Digi FM că “nu poți să crești numărul de clase de profesională fără să am contracte 
semnate cu agenții economici. Este incorect față de părinți, este incorect față de copii. Și, până la urmă, este o 
palmă pe care o dai și cadrelor didactice”. 
Liderul sindical susține următoarele, potrivit declarațiilor consemnate de Digi FM: “Suntem de acord dacă am copii 
care au ajuns la liceu cu note sub 5 că nu sunt pentru liceu, nu pot urma filiera respectivă. Ar trebui să meargă la o 
școală profesională. Dar pentru acest lucru trebuie informat. În București abia 15% din elevi sunt în situația 
aceasta. Păi cum să am rețea pe învățământul profesional de 47%? Vom fi în situația în care elevi care trebuiau să 
meargă la liceu, cu note de peste 6, 7 vor fi obligați să meargă la școala profesională“. 
Secretarul de stat din educație Florian Lixandru a declarat pentru Digi FM că “în acest moment, la nivelul 
Ministerului Educației Naționale, se lucrează la repartizarea cifrelor de școlarizare pe județe pentru clasa a 9-a 
liceu și învățământul profesional clasa a 9-a“. 
Guvernul a aprobat cea mai mare scădere a cifrei de școlarizare pentru liceu, din ultimii 10 ani. Tăiere de 30.000 
de locuri pentru clasa a IX-a. Andronescu: Ne-am apropiat de cohorta de copii care intră în liceu anul acesta 

 Edupedu.ro a scris în premieră că Guvernul a aprobat cea mai mare scădere a cifrei de școlarizare pentru 
liceu, din ultimii 10 ani. Este vorba despre o tăiere de 30.000 de locuri pentru clasa a IX-a. 

 Reducerea nu a fost explicată de Ministerul Educației înainte de a fi aprobată sau în nota de 
fundamentare a actului normativ, iar prima explicație dată de Ecaterina Andronescu a fost că ne-am apropiat de 
cohorta de copii care intră în liceu anul acesta 
(Sursa: edupedu.ro) 
 

 Liderii europeni au adoptat Declarația de la Sibiu 
Declarația conține 10 puncte, 10 promisiuni față de cetățenii europeni. În primul rând, se vorbește de apărare 
comună, dar în același timp, liderii europeni se angajează să protejeze „modul de viață european, democrația și 
statul de drept”, dar și "viitorul următoarelor generații de europeni". 
Conținutul declarației 
Noi, liderii Uniunii Europene, ne-am întrunit la Sibiu pentru a discuta și a privi înainte spre viitorul nostru 
comun. 
Peste câteva săptămâni, cetățenii europeni își vor alege reprezentanții în Parlamentul European, la patruzeci de 
ani după exercitarea, pentru prima dată, a acestui drept fundamental. O Europă reunită în pace și democrație 
este doar una dintre numeroasele realizări. Încă de la începuturile sale, Uniunea Europeană, cu valorile și 
libertățile sale ca forță motrice, a oferit stabilitate și prosperitate în întreaga Europă, în interiorul granițelor 
Uniunii și dincolo de ele. De-a lungul anilor, a căpătat un rol important pe scena internațională. Cu o populație 
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care se ridică la aproximativ jumătate de miliard de cetățeni și o piață unică competitivă, Uniunea Europeană 
este un lider în comerțul internațional și conturează politica mondială. 
Ne reafirmăm convingerea că, uniți, suntem mai puternici în această lume tot mai neliniștită și care prezintă tot 
mai multe provocări. Recunoaștem că avem responsabilitatea, ca lideri, de a face Uniunea noastră mai 
puternică și de a ne crea un viitor mai bun, recunoscând totodată perspectiva europeană a altor state 
europene. De aceea, convenim astăzi în unanimitate asupra a zece angajamente care ne vor ajuta să ne ridicăm 
la înălțimea acestei responsabilități: 

 Vom apăra o singură Europă – de la est la vest și de la nord la sud. În urmă cu treizeci de ani, milioane 
de oameni s-au luptat pentru unitate și pentru a fi liberi și au doborât Cortina de fier care a împărțit Europa în 
două timp de mai multe decenii. Nu vom lăsa loc de diviziuni care vin în contra interesului nostru colectiv. 

 Vom rămâne uniți, la bine și la greu. Vom da dovadă de solidaritate în vremuri dificile și vom sta 
întotdeauna alături unii de ceilalți. Putem să ne exprimăm și ne vom exprima la unison. 

 Vom căuta întotdeauna soluții comune, ascultându-ne unii pe ceilalți într-un spirit de înțelegere și 
respect. 

 Vom continua să protejăm modul nostru de viață, democrația și statul de drept. Drepturile inalienabile 
și libertățile fundamentale ale tuturor cetățenilor europeni au fost dobândite cu mari greutăți și le vom prețui 
întotdeauna cum se cuvine. Vom apăra valorile și principiile noastre comune consacrate în tratate. 

 Vom obține rezultate acolo unde contează cel mai mult. Europa va continua să fie un actor important în 
chestiunile importante. Vom continua să acordăm atenție preocupărilor și speranțelor tuturor cetățenilor 
europeni, aducând Uniunea mai aproape de cetățenii noștri, și vom acționa ca atare, cu ambiție și hotărâre. 

 Vom respecta întotdeauna principiul echității, nu doar pe piața muncii, ci și în serviciile sociale, în 
economie sau în transformarea digitală. Vom reduce într-o mai mare măsură diferențele dintre noi și îi vom 
ajuta întotdeauna pe cei mai vulnerabili din Europa, punând oamenii pe primul loc, și nu politica. 

 Ne vom înzestra cu mijloacele potrivite ambițiilor pe care le avem. Vom oferi Uniunii mijloacele 
necesare pentru a-și realiza obiectivele și a-și duce la îndeplinire politicile. 

 Vom proteja viitorul următoarelor generații de europeni. Vom investi în tineri și vom construi o Uniune 
pregătită pentru viitor, capabilă să reziste celor mai presante provocări ale secolului XXI. 

 Ne vom proteja cetățenii și le vom oferi siguranță investind în puterea coercitivă și necoercitivă și 
colaborând cu partenerii noștri internaționali. 

 Europa va fi un lider mondial responsabil. Provocările cu care ne confruntăm astăzi ne afectează pe noi 
toți. Vom continua să colaborăm cu partenerii noștri la nivel internațional pentru a menține și a dezvolta 
ordinea internațională bazată pe norme, pentru a valorifica pe deplin noile oportunități comerciale și pentru a 
aborda împreună probleme globale, cum ar fi conservarea mediului și combaterea schimbărilor climatice. 
Deciziile pe care le luăm vor urma spiritul și litera acestor zece angajamente. Uniunea de astăzi este mai 
puternică decât cea de ieri și dorim să continuăm să o facem tot mai puternică pentru ziua de mâine. Acesta 
este angajamentul nostru pentru generațiile viitoare. Acesta este spiritul de la Sibiu și spiritul unei noi Uniuni în 
27 pregătită să își îmbrățișeze viitorul ca un corp unitar. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
  

 Liderii UE resping, la Summitul de la Sibiu, condiţiile stabilite de Iran pentru menţinerea Acordului nuclear 
Liderii Uniunii Europene au respins joi, cu ocazia Summitului de la Sibiu, condiţiile fixate de Iran pentru salvarea 
Acordului nuclear contestat vehement de Statele Unite. 
"Respingem ultimatumul şi evaluăm respectarea de către Iran a angajamentele în materie nucleară", au transmis, 
într-un comunicat remis cu ocazia summitului de la Sibiu, ţările europene care au semnat Acordul nuclear - 
Germania, Franţa şi Marea Britanie -, precum şi Federica Mogherini, Înaltul reprezentant UE pentru Afaceri 
Externe şi Politici de Securitate. 
Preşedintele Donald Trump a decis retragerea SUA din Acordul atomic semnat de marile puteri cu Iranul. Marea 
Britanie, Germania, Franţa, China şi Rusia menţin Acordul nuclear cu Iranul. Din cauza sancţiunilor americane, 
Iranul a avertizat miercuri că ar putea renunţa la unele condiţii ale Acordului nuclear, cerând sprijinul Uniunii 
Europene pentru menţinerea Trataului. 
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"Rămânem ataşaţi deplin menţinerii şi aplicării integrale a Acordului nuclear, o realizare esenţială în arhitectura 
mondială a neproliferării nucleare, un acord care este în interesul tuturor", se arată în comunicatul comun, 
informează Agenţia France-Presse. 
"Iranul trebuie să rămână în acest Acord şi trebuie să facem cu toţii eforturi în acest sens", a declarat Emmanuel 
Macron, preşedintele Franţei, în momentul sosirii la Summitul UE de la Sibiu, informează agenţia Reuters. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul olandez Mark Rutte, la Sibiu, avertisment pentru România: Va intra în spaţiul Schengen după ce se 
va conforma statului de drept 
Premierul olandez Mark Rutte, aflat la Sibiu pentru a participa la summitul informal al liderilor UE, a declarat joi că 
România va putea intra în spaţiul Schengen după ce va începe să respecte valorile democraţiei şi ale statului de 
drept. 
Întrebat când consideră că România va fi pregătită pentru a fi admisă în spaţiul Schengen, Rutte a declarat că 
acest lucru se va întâmpla când va începe să se conformeze "tuturor regulilor statului de drept şi ale democraţiei". 
"România va fi admisă când vă veţi conforma tuturor regulilor statului de drept şi ale democraţiei. Deocamdată, 
nu mergeţi în direcţia corectă", a afirmat oficialul olandez. 
Principalul subiect al discuţiilor al reuniunii informale a Consiliului European de la Sibiu va fi viitorul Uniunii 
Europene, cu accent pe Agenda Strategică a Uniunii pentru perioada 2019-2024. Cu această ocazie, liderii 
europeni vor avea un schimb de opinii cu privire la provocările actuale cu care se confruntă Uniunea şi la 
priorităţile acţiunii la nivel european pentru următorii ani. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Antonio Tajani, despre susţinerea lui Kovesi pentru funcţia de procuror-şef european: Hotărârea PE nu este 
revocabilă 
Preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, a declarat, joi, la Sibiu, că mandatul pentru susţinerea 
Laurei Codruţa Kovesi pentru funcţia de procuror-şef european rămâne valabil şi în legislatura viitoare. El susţine 
că hotărârea Parlamentului European nu este revocabilă. 
„Există o continuitate administrativă. Parlamentul (European - n.r.) a luat deja această hotărâre. Această hotărâre 
nu e revocabilă”, a declarat Antonio Tajani. 
Având în vedere că Laura Codruţa Kovesi este candidatul ales de comisiile parlamentare pentru funcţia de 
procuror-şef european, iar Consiliul UE a stabilit ca Jean-François Bohnert să fie desemnat pentru şefia 
Parchetului UE, au avut mai multe runde de negocieri au loc între Parlament şi Consiliu, însă cele două echipe nu 
au ajuns la un consens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Miting uriaş al PSD la Iaşi, în ziua summitului UE | Dragnea: Acest popor a fost îndemnat spre ură şi 
dezbinare/ Liderul PSD, când din public s-au auzit huiduieli: Umblă pe aici unii derbedei/ Proteste, pe străzile 
oraşului  
PSD a organizat la Iaşi un miting amplu de Ziua Europei la care au fost invitate filialele partidului din Moldova. 
Peste 10.000 de persoane se află în Piaţa Unirii din Iaşi 
Marş al protestatarilor de la Iaşi, după mitingul PSD 
Mii de protestatari de la Iaşi au plecat, joi seară, într-un marş pe străzile oraşului, după ce iniţial le-a fost permis 
să intre în Piaţa Unirii, după plecarea simpatizanţilor PSD. În faţa sediului PSD din Iaşi, oamenii scandează "PSD, 
eşti un gunoi, ne tragi ţara înapoi". 
După plecarea simpatizanţilor PSD care au participat la miting, protestatarii au primit acces în Piaţa Unirii din 
centrul Iaşului. 
Protestatarii au strigat „PSD, ciuma roşie" şi „Hoţii" şi au suflat în vuvuzele. 
Ulterior, miile de protestatari au plecat într-un marş pe străzile oraşului, iar în faţa sediului PSD din Iaşi au scandat 
"PSD, eşti un gunoi, ne tragi ţara înapoi". 
Plecarea simpatizanţilor PSD din Piaţa Unirii a fost marcată de câteva incidente, majoritatea verbale. 
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În timpul discursului, preşedintele PSD Liviu Dragnea a reacţionat după ce în timpul mitingului s-au auzit câteva 
huiduieli, spunând că „derbedeii" umblă pentru că PSD e cel mai mare partid, dar cei mai mulţi se uită la măsurile 
luate. 
Mitingul organizat de PSD la Iaşi a avut loc în aceeaşi şi cu Summit-ul liderilor UE de la Sibiu. 
Liviu Dragnea: Românii sunt toţi egali, toţi români, românii sunt suverani 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat joi, la Iaşi că românii nu sunt de două feluri- răi şi buni- contrar a aceea 
ce au vrut regimurile Băsescu şi Iohannis să creeze în ţară. Liderul PSD a mai acuzat că regimurile anterioare au 
îndemnat la dezbinare. 
"E nevoie de patriotism. România are nevoie mai mult ca oricând de ce a pierdut în timpul regimurilor Băsescu şi 
Iohannis. Avem nevoie de patripoţi şi de o patrie pentru că ţara noastră a uitat să mai fie o patrie. Acest popor a 
fost îndemnat spre ură şi dezbinare. I-au făcut pe români să creadă că sun de două feluri. Am să o spun aici. 
Românii nu sunt de feluri, unii buni, alţii răi, aşa cum susţine Iohannis. Nimeni nu are dreptul să îi împartă în 
tabere", a declarat Liviu Dragnea, la Iaşi. 
"Nimeni nu are dreptul să îi împartă, să îi învrăjbească. Ei nu înţeleg că românii sunt toţi egali, toţi români, românii 
sunt suverani. Aveţi cu toţii dreptul la un viitor comun – moldoveni, oltenii, dobrogenii, maramureşeni, etc. Asta e 
prima lecţie de patriotism pe care vreau să i-o dăm lui Iohannis. Să îi spunem că naţiunea înseamnă solidaritate şi 
nu ură. Să îi spunem că patriotismul înseamnă conştiinţă şi nu case dobândite fraudulos. Să îi spunem că România 
înseamnă acasă şi interese străine", a mai spus Dragnea. 
Dragnea: Suntem cel mai mare partid din România şi de aceea umblă pe aici unii derbei 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a reacţionat joi, la Iaşi, după ce dintre simpatizanţii PSD s-au auzit câteva huiduieli, 
spunând că "derbedeii" umblă pentru că PSD e cel mai mare partid, dar cei mai mulţi se uită la măsurile luate. 
"Suntem cel mai mare partid din România şi de aceea umblă pe aici unii derbei. Sunt plătiţi bine. E adevărat. 
Românii apreciază mai mult ceea ce facem noi, decât ceea ce spun cei din Opoziţie", a declarat Liviu Dragnea, la 
Iaşi. 
"Noi creştem pensiile, salariile, veniturile medicilor şi îi aducem în ţară medicii plecaţi, le dăm lefuri mărite 
dascălilor, investim în infrastructura locală, asfaltăm drumurile, construim autostrăzile care nu s-au construit până 
acum, îndreptăm legile strâmbe. Scoatem justiţia de sub sfera politicii şi a serviciilor secrete. Vreţi să mergem 
înainte pentru această ţară? Să le arătăm asta tuturor acestor oameni fără ţară şi Dumnezeu care nu ştiu decât să 
urască şi să dezbine", a mai spus Dragnea. 
Reacţia lui Liviu Dragnea a venit după ce din public s-au auzit câteva huiduieli la mitingul PSD de la Iaşi. 
Până la 10.000 de persoane s-au strâns în Piaţa Unirii din Iaşi, unde este organizat mitingul PSD. 
În acelaşi timp, în mai multe zone ale oraşului s-au adunat peste 1.000 de protestatari, care îi huiduie şi fluieră pe 
simpatizanţii care trec de cordoane şi se îndreaptă către miting. 
Protestatarii au adus şi pancarte cu mesaje precum „PSD, ciuma roşie”, „Slugilor” sau „Afară din Iaşi”. 
Unul dintre protestatari a declarat că dacă PSD voia „să-şi măsoare forţa” la Iaşi, trebuia să conteze doar pe 
simpatizanţii din judeţ, nu să „aducă mii de oameni din alte judeţe”. 
Un consilier local independent din Bacău, Cristian Ghingheş, a scris pe pagina lui de Facebook şi a share-uit 
fotografii în care susţinea că 10.000 de persoane din Bacău, printre care funcţionari şi profesori, sunt duse, joi, „cu 
forţa sau convinse să meargă prin diverse tactici” la mitingul PSD de la Iaşi. 
Proteste au avut loc la Iaşi şi înaintea mitingului PSD, oamenii fiind adunaţi lângă gardurile amplasate pentru 
delimitarea zonei. Protestatarii strigă ”Hoţii, hoţii” şi huiduie.  
În Piaţa Unirii din Iaşi, unde urmează să se desfăşoare mitingul PSD, s-au adunat câteva zeci de protestatari care 
strigă ”Hoţii, hoţii” şi huiduie. 
Protestatarii au adus şi pancarte cu mesaje precum „PSD, ciuma roşie”, „Slugilor” sau „Afară din Iaşi”. 
Mitingul organizat de PSD la Iaşi are loc în aceeaşi şi cu Summit-ul liderilor UE de la Sibiu. Liderul PSD, Liviu 
Dragnea, întrebat anterior cum vede faptul că au fost anunţate contramanifestaţii la acest miting, a răspuns 
„foarte bine”. 
„Înseamnă că s-ar putea să apară contramanifestaţii şi sâmbătă. Dacă aşa vor să se joace în campanie, atunci aşa 
o să jucăm în această campanie. Adică să nu creadă Iohannis şi slugile lui că doar ei au dreptul să urle sau să ţipe. 
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Putem să lăsăm şi noi oamenii noştri nervoşi să facă o contramanifestaţie. Nu mă aştept să înţeleagă mesajul 
acesta nici el, nici măscăricii pe care îi are”, spunea Dragnea. 
DĂNCILĂ, DESPRE MITING: NU E ADEVĂRAT CĂ NU AM FOST INVITATĂ 

Premierul Viorica Dăncilă spune despre mitingul PSD de la Iaşi că nu este adevărat că nu a fost invitată. „Am decis 
să ne împărţim”, afirmă premierul. 
Întrebată la Cluj dacă este adevărat că nu a fost invitată la mitingul de la Iaşi, Dăncilă a răspuns: „Nu este adevărat 
că nu am fost invitată, dar am decis să ne împărţim”. 
Premierul a adăugat că nu este prezentă la Iaşi pentru că „am zis să mergem în mai multe zone ale ţării şi eu 
consider că este important să merg la Cluj, la Alba Iulia, să văd ce s-a realizat pe fonduri europene, pe fonduri 
guvernamentale, să văd obiectivele pe care le-am realizat pentru că oamenii sunt sătui de promisiuni”. 
Mitingul organizat de PSD la Iaşi are loc în aceeaşi şi cu Summit-ul liderilor UE de la Sibiu. La această oră, până la 
10.000 de persoane aşteaptă în Piaţa Unirii din Iaşi să înceapă mitingul, în timp ce peste 1.000 de protestatari, 
adunaţi în mai multe zone ale oraşului, îi huiduie şi fluieră pe simpatizanţii care merg spre miting. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Presedintele FORT, dupa ce a mobilizat sute de masini pentru mitingul PSD din Iasi: Dragnea are caracter, 
transportul s-a facut contra cost, cu contract 
Presedintele Federatiei Operatorilor Romani de Transport (FORT), Augustin Hagiu, spune ca a contribuit la 
mobilizarea celor mai multe dintre masinile cu care au fost dusi la Iasi participantii la mitingul PSD. Liderul sindical 
sustine, insa, ca efortul sau si al membrilor FORT n-ar fi avut ratiuni politice, ci strict economice. 
Augustin Hagiu spune ca transportul membrilor PSD la mitingul de la Iasi s-ar fi facut cu contract si contra cost. 
"S-a speculat in presa ca au fost 100 de autocare. De fapt, au fost circa 700 de vehicule de transport persoane. De 
ce au luat masini de la noi? Din cauza ca, din alta parte nu aveau de unde. 
Acest transport nu inseamna ca noi facem politica. Nu facem, din cauza ca ne-o interzice Legea Patronatelor. Dar 
va spun ca si mamei lui Stefan cel Mare ii dadeam masini, daca mi le cerea. Oricand, cu o conditie: sa fie contra 
cost si cu contract. 
A existat o vreme cand ma sunau liderii FORT din teritoriu, speriati ca liderii politici fac presiuni asupra lor. Si nici 
nu stiau oamenii nostri ce-i asteapta daca nu asigurau transportul la presiune politica. Eu le spuneam atunci sa nu 
asigure transport, ca nu vor fi platiti. M-am implicat si intre timp problema s-a rezolvat. 
Acum, liderii politici care au coloana vertebrala si caracter - si contrar opiniei publice, Dragnea are si coloana 
vertebrala si caracter - mi-a spus de mult: 'Daca din teritoriu mai sunt presiuni de tipul asta, ma sunati si le dau eu 
palma peste ochi'. Si conventia asta functioneaza. 
Cei care se ocupa de logistica la PSD ma contacteaza si eu ii pun in legatura cu ce capacitati libere avem la acel 
moment. Asa ca, pe contract, contra cost, membrii FORT merg sa le ia banii. Care-i problema? Oricine poate face 
miting. Pe mine mitingul lor nu ma intereseaza! 
Daca vreun lider din teritoriu face pe desteptul si cere altceva, pun mana pe telefon si il sun pe liderul politic. In 
cazul de fata, n-a fost nevoie. 
Per total, va pot spune ca au fost circa 700 de masini. In rest, nu ma intrebati chestiuni de logistica, pentru ca nu e 
treaba mea. Tariful e treaba fiecarui transportator in parte. Treaba mea este sa evit abuzurile politice la adresa 
transportatorilor", a declarat pentru Ziare.com Augustin Hagiu. 
In context, merita mentionat ca, in martie 2018, Augustin Hagiu a fost numit de conducerea ASF (instalata cu 
sprijinul PSD-ALDE) in functia de administrator al societatii Posta Romana Broker de Asigurare SRL (detinuta 
integral de compania de stat Posta Romana). 
Intrebat de Ziare.com cum a obtinut functia respectiva, daca nu cu sprijin politic PSD, Augustin Hagiu a declarat ca 
a parasit acel post intre timp, tocmai din cauza ca ar fi descoperit in companie nereguli care au deranjat: 
"Acolo, (la brokerul Postei - n.red.) din 2014 pana in 2017 s-au furat milioane. Este adevarat ca eu am fost numit 
acolo. Dar conditia pe care am pus-o, inainte sa fiu numit, a fost sa primesc doar salariul minim pe economie. Am 
stat in functie cu 1.200 de lei! Chiar credeti ca cineva ma poate cumpara cu acesti bani? 
N-am semnat niciun contract de achizitie, cat am fost in functie. Dimpotriva, am muncit vreme de 4 luni sa 
intrerup unul, prin care Posta Romana isi toca propriul broker. Am gasit un sistem de tip suveica acolo. Erau plati 
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nejustificate... Credeti-ma, am documente, pot dovedi! 
In plus, se spune ca am fost numit in functie cat PSD era la putere. Da, dar cand se furau banii din companie, tot ei 
erau la guvernare. M-au numit politic acolo ca sa descopar neregulile pe care le-au facut fratii lor si sa le fac 
publice? 
Iar brokerul Postei a fost infiintat in timpul altei guvernari (anuntul inceperii activitatii s-a facut in 2014, in timpul 
Cabinetului Ponta 3 -n.red.) . Ca sa ne intelegem... n-a fost nicio facatura cu numirea mea acolo. Uitati-va la ce am 
facut si pe ce bani si veti intelege ca n-am probleme de imagine ", a mai spus Augustin Hagiu. 
Presedintele FORT a fost, in trecut, implicat politic. Mai exact, a fost prim vicepresedinte al Partidului Romania 
Unita (PRU) si a candidat din partea partidului la functia de primar al Sectorului 2, fara a obtine functia. In 2016, 
Augustin Hagiu si-a anuntat demisia din PRU. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Jandarmii şi protestatarii au fugit spre Dăncilă. VIZITĂ cu probleme pentru premier, la Cluj. Organizatorii au 
schimbat rapid locaţia, după ce au văzut manifestaţia 
Premierul Viorica Dăncilă era aşteptată cu proteste în faţa Casei de Cultură din Cluj-Napoca, unde urma să 
participe la o întâlnire cu primarii şi consilierii PSD Cluj. Organizatorii au schimbat, însă, locaţia întâlnirii. 
Peste o sută de persoane s-au adunat, joi la prânz, în faţa Casei de Cultură din Cluj-Napoca, unde Viorica Dăncilă 
urma să participe la o întâlnire cu primarii şi consilierii PSD Cluj. 
Protestatarii au scandat „Casa de cultură, nu de impostură”, „Noi nu vom fi conduşi de hoţi”, „Ne e silă de 
Dăncilă” şi „Vrem inteligenţă, nu incompetenţă”. 
Surse politice au declarat pentru corespondentul MEDIAFAX că organizatorii întâlnirii au schimbat locaţia de 
teama huiduielilor, astfel că premierul Dăncilă, însoţită de ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, au ajuns la noua 
locaţie. 
Intervenţie a jandarmilor la vizita premierului, după ce protestatarii au fugit spre ea 
Jandarmii clujeni au intervenit blocând accesul în curtea Institutului de Oncologie din Cluj-Napoca, unde premierul 
Viorica Dăncilă a intrat pe o uşă laterală, iar peste 100 de protestatari au fugit în direcţia intrării respective. 
Premierul Viorica Dăncilă a ajuns la Institutul de Oncologie din Cluj-Napoca, dar a intrat pe o curte laterală, 
deoarece la intrarea principală se adunaseră peste 100 de protestatari. 
Când au aflat că premierul a ajuns în spital pe o cale de acces laterală, protestatarii au fugit în direcţia acesteia, 
strigând „Demisia”, „Jos Guvernul”, „Noi nu vrem să conduşi de hoţi” şi „Ne e silă de Dăncilă”. 
Unul dintre protestatari a aruncat în direcţia premierului cu un sul de hârtie igienică . 
Jandarmii au intervenit şi au blocat accesul în curte. 
De asemenea, la intrarea din faţă a Institutului Oncologic Cluj-Napoca, jandarmii au încercat să confişte un banner 
de la un protestatar, însă s-a produs o busculadă, iar persoanele prezente au huiduit şi au scandat „Jandarmeria 
apără hoţia", sărind în apărarea acestuia. 
În cele din urmă, jandarmii i-au lăsat bannerul proprietarului. 
Protestatarii s-au împărţit în două grupuri pentru a supraveghea toate ieşirile din curtea Institutului, iar o 
asistentă a afişat la un geam un banner cu mesajul „Condiţii decente de muncă, locuri de muncă". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 10 Mai, zi de sărbătoare naţională 
Ziua de 10 Mai a fost declarată sărbătoare naţională în România prin Legea nr. 103/2015. 
Potrivit prezentei legi, cu această ocazie, Parlamentul, Preşedintele României, Guvernul şi celelalte autorităţi 
publice centrale şi locale organizează manifestări cultural-artistice pentru sărbătorirea acestei zile. 
Propunerea legislativă privind instituirea acestei sărbători a fost iniţiată de senatorul PNL Puiu Haşotti, fiind 
respinsă de Senat, în calitate de primă cameră sesizată, la 9 decembrie 2013. La 22 aprilie 2015 însă, proiectul 
legislativ a fost adoptat de Camera Deputaţilor, for decizional în acest caz, Legea nr. 103/2015 pentru declararea 
zilei de 10 Mai ca zi de sărbătoare naţională fiind publicată în Monitorul Oficial din 18 mai 2015. 
Ziua de 10 Mai a mai fost sărbătoare naţională în perioada în care forma de guvernământ în România era regatul. 
10 Mai are o semnificaţie deosebită în istoria poporului român, potrivit site-ului www.familiaregala.ro. La 10 mai 
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1866, Carol I a fost proclamat Domnitor al României, iar la 10 mai 1881, a fost proclamat regatul. De asemenea, 
aşa cum se arată şi în expunerea de motive a iniţiatorului acestei legi, data de 10 Mai este legată şi de 
proclamarea Independenţei de Stat a României, căci, cu toate că aceasta avusese loc la 9/21 mai 1877, în cadrul 
sesiunii extraordinare a Adunării Deputaţilor, a doua zi, respectiv la 10/22 mai 1877, legea pentru desfiinţarea 
tributului către Înalta Poartă a fost promulgată de Carol I. 
Înlăturarea lui Alexandru Ioan Cuza, la 11/23 februarie 1866, a determinat o acutizare a crizei politice din ţara 
noastră, între grupările opoziţiei existând mari frământări în legătură cu succesiunea la domnie. Raţiunile 
reactualizării problemei prinţului străin aveau drept obiectiv menţinerea stabilităţii interne, a coeziunii şi unităţii 
naţionale, consolidarea autonomiei şi pregătirea terenului pentru dobândirea mai rapidă a independenţei, pentru 
modernizarea statului. 
La 30 martie/17 aprilie 1866, Locotenenţa Domnească a dat publicităţii o "proclamaţie către popor", prin care 
recomanda alegerea printr-un plebiscit a principelui Carol Ludovic de Hohenzollern ca Domnitor al României, sub 
numele de Carol I. Plebiscitul s-a desfăşurat între 2/14 şi 8/20 aprilie 1866, rezultatul confirmând, cu majoritate 
covârşitoare, alegerea lui Carol de Hohenzollern-Sigmaringen ca Domnitor al României. La 10/22 mai 1866, acesta 
depune jurământul de credinţă în faţa Adunării Constituante, a Locotenenţei Domneşti şi Guvernului, fiind 
proclamat Domnitor al României, sub numele de Carol I, potrivit volumului "Istoria României în date" (2003). De 
numele domnitorului şi, apoi, al regelui Carol I (1866-1914) se leagă evenimente deosebite din viaţa şi istoria 
poporului român - adoptarea Constituţiei de la 1866 şi mai ales proclamarea şi câştigarea independenţei de stat a 
României. 
Imediat după Războiul de Independenţă (1877-1878), un obiectiv central al guvernului român a fost 
recunoaşterea în plan extern a independenţei şi a transformărilor ce i-au urmat în statutul politic al ţării. Încă din 
toamna anului 1878, Carol I a luat titlul de Alteţă Regală, acesta fiindu-i recunoscut în anul următor. Acesta a fost 
un prim pas către modificarea statutului politic şi internaţional al ţării. La 10 mai 1881, când se împlineau 15 ani 
de la urcarea pe tronul statului român, au avut loc festivităţile prilejuite de proclamarea regatului şi încoronarea 
domnitorului Carol I ca Rege al României. Preşedintele Parlamentului a înmânat, cu acest prilej, regelui Carol I şi 
reginei Elisabeta coroana făurită din oţelul unui tun capturat de la turci, în timpul Războiului de Independenţă 
(1877-1878). 
Din 1866 şi până la momentul abdicării regelui Mihai I (1927-1930; 1940-1947), la 30 decembrie 1947, ziua de 10 
Mai a fost Ziua Naţională a României şi se sărbătorea cu mult fast.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Noul secretar de stat adus de Ana Birchall are opinii halucinante: MCV-ul e un esec! Femeia magistrat e o 
vulnerabilitate pentru Justitie 
"Privind retrospectiv, constatam ca prin prisma starii actuale de eficienta si credibilitate a sistemului judiciar 
romanesc, MCV-ul constituie un esec, iar esecul, ca orice esec, trebuie asumat de catre cei ce s-au ocupat de el, 
de MCV, fie ei romani sau nu." 
Cuvintele apartin fostului judecator Ion Popa, numit aseara de Viorica Dancila in functia de secretar de stat. In 
2013, cand era magistrat la Curtea de Apel Bucuresti, Popa a realizat o radiografie a sistemului judiciar in 
Romania, cu accent pe cateva zone de risc si vulnerabilitate ale procesului de infaptuire a Justitiei. 
"Risc si vulnerabilitate in sistemul de justitie," este numele studiului realizat de Popa. Acesta a aparut in mai multe 
publicatii de specialitate. 
In studiul sau, Popa inventariaza factorii de vulnerabilitate ai sistemului judiciar, care in opinia sa sunt: auditorii de 
justitie, femeia judecator/procuror, barbatul judecator/procuror, magistratii in invatamantul superior juridic, 
detasarea magistratilor in functii din afara sistemului judiciar, salariul magistratului, pensia de serviciu a 
magistratilor, magistratul pensionar; practica judiciara neunitara, factorul politic, mecanismul de cooperare si 
verificare si Comisia Europeana si lipsa unui reper de incredere. 
"Formalism, ineficienta, ipocrizie" 
Dupa cum am aratat, printre vulnerabilitati semnalate de Popa se numara MCV si Comisia Europeana, potrivit 
acestui studiu aparut pe juridice.ro. 
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Explicatia judecatorului este: 
"Abordarea gresita din partea romana nu s-a rezumat doar la selectarea si desemnarea celor ce au compromis o 
initiativa in principiu benefica, ci si la adoptarea ca regula de baza in raporturile cu reprezentantii Comisiei 
Europene a unei atitudini de scolar nestiutor si umil fata de profesorul sau european. 
In lipsa unei modificari radicale a modului de abordare al MCV, viitorul acestuia este la fel de 
previzibil: formalism, ineficienta, ipocrizie. 
Iata de ce am apreciat ca acest MCV nu numai ca nu constituie in prezent un beneficiu, dar a devenit in timp o 
vulnerabilitate in plus pentru sistemul judiciar romanesc". 
Despre femeia/magistrat 
In cazul femeii-magistrat, Popa isi argumenteaza studiul cu cazul judecatoarelor de la Tribunalul Bucuresti, 
condamnate pentru coruptie, potrivit publicatiei "Lumea Justitiei." 
Actualul secretar de stat scria ca femeia judecator/procuror structural nu se deosebeste de tipologia standard a 
unei femei, dar accede si mai apoi traieste cotidian intr-un cadru pretentios, material si intelectual, constituit din 
magistratii colegi, la care se adauga inevitabil si contactele profesionale sau amicale cu avocati ori cadre didactice 
din invatamantul superior juridic. 
"Dorinta de a face fata onorabil unui astfel de anturaj, de a fi primita si apreciata, ca sa nu mai amintim de ipoteza 
in care subiectul tine sa epateze, presupune eforturi, dintre acestea retinandu-le doar pe cele materiale si 
financiare, singurele relevante pentru tema de fata. Imbracaminte de firma, bijuterii, accesorii, cosmetice, toate 
costa. 
Sigur ca parte dintre bunurile enumerate pot fi acoperite financiar din salariu, dar acel salariu, care nu este chiar 
atat de mare pe cat spune folclorul despre el, mai trebuie folosit si pentru alte cheltuieli ce nu pot fi omise: hrana, 
telefon, facturi, transport etc.", scrie fostul magistrat. 
Veniturile, mai mici decat cheltuielile 
Popa arata ca, pe baza unui simplu calcul lunar, femeia judecator/procuror constata de regula ca veniturile 
salariale sunt mai mici decat cheltuielile. 
"Din acest considerent, dar si din nevoia noastra fireasca, barbat sau femeie, de a avea pe cineva alaturi de noi, 
femeia judecator/procuror are disponibilitatea, care devine din ce in ce mai presanta pe masura inaintarii in 
varsta, de a cauta un sprijin, un partener, care insa va trebui la randul sau sa indeplineasca anumite standarde 
care sa-i permita compatibilitatea cu cercul relational al femeii judecator/procuror." 
Popa precizeaza ca profesia de judecator/procuror obliga pe acestia sa isi restrictioneze consistent cercul de 
prieteni si participarea la reuniuni sau evenimente de tot felul, sa cenzureze cu atentie chiar si cunostintele 
intamplatoare, relatiile cu vecinii sau chiar cu familia. 
"Are foarte putine optiuni decente de cuplu" 
In urma acestui proces de autoexcludere, judecatorul/procurorul constata la un moment dat ca aria lui de 
evolutie sociala este destul de restransa, de regula la colegi actuali sau putini dintre fostii, iar frica de singuratate 
devine tot mai prezenta cu trecerea anilor. 
"In acest context restrictiv, femeia judecator/procuror are foarte putine optiuni decente de cuplu si tocmai de 
aceea vulnerabilitatea sa se concretizeaza in fata unei eventuale propuneri de nerefuzat venita din partea unui 
barbat care: are posibilitati financiare, normal fizic, are aparent insusiri morale si afective de apreciat, atent, 
tandru, receptiv, are un cerc relational de invidiat, acces, eventual, in cercuri diverse ale lumii artistice, sportive, 
politice etc. si mai ales, nu pare a fi interesat de aspectele vietii profesionale ale femeii judecator/procuror. 
Acceptand o astfel de relatie care ii asigura un cel putin rezonabil nivel de trai, un tonus deosebit in randul 
colegilor, o viata sociala de o mare diversitate, preocupari recreative acaparante, toate fara costuri financiare, un 
loc central de interes din partea partenerului si/sau a grupului, tinta devine dependenta si in acelasi timp 
tematoare ca ar putea pierde un atare statut, eventualitatea revenirii la situatia anterioara relatiei devenind greu 
sau imposibil de conceput. 
Este motivul pentru care, la acest moment al relatiei, judecatoarea/procuroarea este dispusa la compromisuri 
profesionale pe care mesianicul partener i le propune gradual(procedeul startului mic prin tehnica aruncarii 
mingiei (sic!) joase - low-balling, ori tehnica piciorului in usa), relatia capata progresiv valente infractionale, finalul 
fiind previzibil. 
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Exemplul cel mai recent il constituie arestarea a doua judecatoare de la Tribunalul Bucuresti tocmai pentru 
implicare infractionala in astfel de parteneriate, dar de amintit sunt si cazurile unei judecatoare de la Curtea de 
Apel Craiova (condamnata in final la 3 ani si jumatate de inchisoare cu suspendare), implicata in acte de santaj 
sexual, precum si al unei procuroare DNA de la Galati, cercetata pentru intretinerea de raporturi sexuale cu un 
mult mai tanar inculpat, fost deputat, aflat in stare de arest si pe care procuroarea il ancheta pentru savarsirea 
unor infractiuni", mai scrie Ion Popa. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Problemele persoanelor vârstnice, dezbătute vineri la Congresul Naţional al Federaţiei Pensionarilor 
''Omenia''\ 
Federaţia Naţională "Omenia" a Caselor de Ajutor Reciproc ale Pensionarilor din România organizează, vineri, 
Congresul Naţional, care reuneşte reprezentanţii celor 129 de case de ajutor reciproc ale pensionarilor membre 
ale Federaţiei, care însumează peste 1,4 milioane de membri. 
Excluziunea financiară a vârstnicilor, ca şi izolarea, asistenţa socială şi cea medicală sunt principale subiecte aflate 
pe ordinea de zi a lucrărilor Congresului Naţional al Federaţiei "Omenia", potrivit unui comunicat al organizaţiei. 
Federaţia Naţională "Omenia" este membră din anul 2014 a AGE Platform Europe, reţea cu peste 150 de 
organizaţii, care reprezintă la nivel european peste 40 de milioane de persoane vârstnice. 
Acţiunile Federaţiei Naţionale "Omenia" urmează tendinţele internaţionale privind abordarea îmbătrânirii 
populaţiei şi a problematicii vârstei a treia, fiind îndreptate spre următoarele domenii de politici publice: protecţie 
socială, incluziune socială, sănătate, servicii sociale de îngrijire de lungă durată, angajarea persoanelor vârstnice şi 
îmbătrânire activă, economie socială, reforma pensiilor, anti-discriminare şi solidaritatea între generaţii, se 
menţionează în comunicatul Federaţiei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Combinatul Oltchim din Ramnicu Valcea a intrat in faliment 
Tribunalului Valcea a dispus inceperea procedurii generale a falimentului combinatului petrochimic Oltchim din 
Ramnicu Valcea, admitand astfel cererea formulata de consortiul de administratori judiciari Rominsolv SPRL si 
BDO Business Restructuring SPRL, potrivit unui comunicat transmis joi Bursei de Valori Bucuresti (BVB). 
"Societatea Oltchim SA informeaza actionarii si pe cei interesati despre solutia instantei publicata pe site-ul 
portal.just.ro, la termenul din 8 mai 2019, in dosarul de insolventa nr. 887/90/2013 aflat pe rolul Tribunalului 
Valcea, respectiv: Instanta admite cererea formulata de consortiul de administratori judiciari Rominsolv S.P.R.L. si 
BDO Business Restructuring S.P.R.L. In temeiul art. 107 alin. (1) lit. C raportat la art. 105 alin. (1) din Legea nr. 
85/2006 dispune inceperea procedurii generale a falimentului debitoarei Oltchim SA", arata comunicatul. 
De asemenea, instanta desemneaza provizoriu, in calitate de lichidator judiciar, consortiul de lichidatori judiciari 
Rominsolv S.P.R.L. si BDO Business Restructuring S.P.R.L., care va avea o retributie lunara de 1.000 lei. 
In plus, tribunalul dispune dizolvarea societatii debitoare si ridicarea dreptului de administrare al debitoarei. 
Cardul de masa Up Dejun este versiunea moderna si simplificata a tichetului de masa. Ai 0 lei costuri la emiterea 
cardurilor si economisesti pana la 37% fata de o crestere salariala in bani. Afla mai multe AICI! 
"Fixeaza termenul maxim de predare a gestiunii de catre consortiul de administratori judiciari, impreuna cu lista 
actelor si operatiunilor efectuate dupa deschiderea procedurii si dispune predarea catre consortiul de lichidatori 
judiciari, in termen de 5 zile de la pronuntarea prezentei, a tabelului definitiv al creantelor si a listei creantelor 
nascute in cursul procedurii. Dispune notificarea deschiderii procedurii de faliment debitorului, creditorilor si 
Oficiului registrului comertului de pe langa Tribunalul Valcea, pentru efectuarea mentiunii, precum si publicarea 
in Buletinul procedurilor de insolventa", se arata in comunicat. 
Termenul limita pentru depunerea cererilor creantelor nascute in cursul procedurii este 20 iunie 2019. 
A fost fixat si termenul limita pentru verificarea creantelor nascute in cursul procedurii, intocmirea, afisarea si 
comunicarea tabelului suplimentar al creantelor la 5 iulie 2019. 
Termenul pentru depunerea contestatiilor la creantele nascute in cursul procedurii a fost fixat la 11 iulie 2019. Iar 
termenul limita pentru intocmirea si afisarea tabelului definitiv consolidat al creantelor la este 30 iulie 2019. 
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Oltchim a intrat in procedura de insolventa la 30 ianuarie 2013, iar consortiul format din Rominsolv SPRL si BDO 
Busines Restructuring SPRL a fost numit administrator judiciar. 
Statul roman, prin Ministerul Economiei, este actionar majoritar, cu 54,8% din actiuni. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Romania se afla pe o pozitie de frunte in topul european al energiei regenerabile 
Romania figureaza pe locul 12 din 28 in topul european al ponderilor energiei regenerabile utilizate pentru 
incalzire/racire pe anul 2017, publicat de Eurostat. 
Este o pozitionare rara pentru tara noastra, confirmata insa si de locul ocupat in contextul mai larg al utilizarii 
energiei regenerabile. 
Singura umbra in acest tablou o constituie o anumita stagnare inregistrata de acest domeniu (strategic pentru 
dezvoltarea durabila) in ultimii ani. 
Cu o pondere de 26,6%, Romania se afla la egalitate cu Grecia, imediat dupa Bulgaria (29,9%) si la o distanta 
semnificativa de media UE, situata la doar 19,5%. De remarcat faptul ca locomotiva europeana Germania apare 
de-abia in ultimul sfert al clasamentului (13,4%) iar "lanterna rosie" este detinuta de Olanda (5,9%). 
Trebuie subliniat ca domeniul energiilor regenerabile a cunoscut o evolutie rapida pe parcursul ultimilor ani, 
media UE de 19,5% din 2017 fiind in 2004 de doar 10,4%, cresterile fiind inregistrate pe toate segmentele, de la 
sectorul industrial la servicii si in gospodarii. Energia termala captata de pompe de caldura a fost inregistrata ca 
atare pentru statele care au raportat aceasta sursa. 
Pentru referinta, merita amintit ca patru state membre ale Uniunii au ajuns la pondere majoritara in 
incalzire/racire a energiei regenerabile, toate fiind din nordul continentului si doua din fostul bloc estic: Suedia 
(69,1%), Finlanda (54,8%), Letonia (54,6%) si Estonia (51,6%). 
(Sursa: ziare.com) 
 

 OMS recomanda o rata de vaccinare de 95% ca fiind esentiala pentru protejarea populatiei 
Vaccinurile reprezinta cea mai eficienta metoda de prevenire a 30 de boli infectioase si datorita lor, intre 2 si 3 
milioane de vieti sunt salvate anual, la nivel global. 
Vaccinurile ofera protectie nou-nascutilor, sugarilor, copiilor, dar si adultilor si sunt esentiale nu doar pentru 
sanatatea individului, dar si pentru sanatatea publica si pentru societate, prin prevenirea morbiditatii si 
mortalitatii cauzate de diferite boli infectioase. 
"Organizatia Mondiala a Sanatatii recomanda o rata de vaccinare de 95% pentru a asigura protectia populatiei si 
pentru a evita aparitia de epidemii de boli prevenibile prin vaccinare. In Romania, insa, rata de vaccinarea coboara 
pana la 67% pentru unele dintre vaccinurile cuprinse in Programul National de Vaccinare, iar acest fapt a 
determinat cresterea numarului de cazuri de imbolnaviri si de decese, cum este, spre exemplu, cazul rujeolei. 
Vaccinurile sunt produse sigure, sunt eficace si contribuie direct la salvarea de vieti prin prevenirea multor boli 
infectioase care pot avea consecinte severe asupra sanatatii copilului sau a adultului. Un aspect deosebit de 
important, insa, este ca accesul la vaccinuri si vaccinare sa fie asigurat neingradit, astfel incat fiecare individ sa 
poata beneficia de vaccinul necesar in etapa de viata in care se afla", a declarat prof. dr. Alexandru Rafila, 
Presedintele Societatii Romane de Microbiologie. 
Accesul universal la vaccinuri si vaccinare a fost tema unui workshop dedicat vaccinarii, organizat la Cluj-Napoca, 
in parteneriat, de Societatea Romana de Microbiologie, Asociatia Romana a Producatorilor Internationali de 
Medicamente (ARPIM) si Coalitia Organizatiilor Pacientilor cu Afectiuni Cronice (COPAC). 
"Este important sa vorbim despre accesul la vaccinuri pentru ca existenta unui vaccin pe piata depinde de o buna 
colaborare intre autoritati si producatori, dar si de o buna estimare a necesarului de vaccinuri pentru piata 
respectiva. 
Productia unui vaccin poate dura intre 3 si 36 de luni, in functie de complexitatea vaccinului, deoarece vorbim de 
un produs biologic care este testat de sute de ori in ceea ce priveste siguranta si eficacitatea inainte de a fi 
distribuit catre populatie. Astfel, un vaccin care intra astazi in procesul de productie, va fi disponibil statelor care 
au nevoie de el, cel mai devreme, in 2020. 
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Din cauza procesului lung de fabricatie si a unui deficit de capacitate de productie de vaccinuri la nivel global, este 
necesar ca autoritatile din Romania sa estimeze cat mai corect necesarul de vaccinuri si sa solicite producatorilor 
cantitatile necesare, in timp util", a declarat Dan Zaharescu, Director Executiv al ARPIM. 
Vaccinarea este, de asemenea, recomandata si pacientilor care sufera de anumite afectiuni cronice si pentru care 
o boala infectioasa se poate dovedi fatala. 
"Am discutat cu pacienti care erau convinsi ca starea lor de sanatate nu le permite sa se vaccineze, cand de fapt 
vaccinarea era indicata, deoarece organismul lor nu ar face fata unei boli infectioase. De cealalta parte, sunt 
pacientii care doresc sa se vaccineze, dar nu se pot vaccina datorita lipsei de accesibilitate la vaccinuri. 
Viata lor depinde si de sanatatea comunitatii din care fac parte, care este asigurata si de acoperirea vaccinala. 
Vaccinurile sunt sigure, eficace si salveaza vieti. Nu doar pe cele ale indivizilor care primesc vaccinul, dar si pe ale 
tuturor celorlalti, datorita beneficiilor imunizarii de cohorta", a declarat Radu Ganescu, Presedinte al COPAC. 
Vaccinurile reprezinta, de asemenea, un instrument important de lupta impotriva rezistentei anti-microbiene. 
Acestea reduc rata bolilor infectioase si reduc consumul de antibiotice necesare pentru tratamentul complicatiilor 
si de asemenea, reduc cantitatea de antibiotice administrate gresit pentru infectii virale.  
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ambasadorul României în Germania anunță data la care România va fi primită în Schengen 
Intrarea României în spaţiul Schengen, cu aeroporturile, ar putea fi anunţată după summitul din iunie de la 
Bruxelles, a declarat, joi seară, Emil Hurezeanu, ambasadorul României în Germania, la Digi24. „Facem parte din 
cea mai bună constelaţie statală pe care am avut-o vreodată. Am fost egalii Franţei şi suntem egalii Franţei, 
Germaniei”, a subliniat el. 
"Probabil şi UE are erorile ei, probabil şi-a autonomizat în aceşti mulţi de funcţionare nişte nuclee de putere care 
par mai depărtate de statele membre şi de cetăţeni, dar suma, la capăt, când tragem linia, ne obligă pe noi, 
românii, să constatăm că în ultimii 10-12 ani facem parte din cea mai bună constelaţie statală, regională, 
federativă, de alianţă pe care am avut-o vreodată. Am fost egalii Franţei şi suntem egalii Franţei, ai Germaniei. 
Probabil la summitul din iunie se va anunţa şi o primă intrare în Schengen, cu aeroporturile. Se mai opune domnul 
Rutte?! Nicăieri nu e pace, nu domneşte armonia şi nu e bătaie de flori la şosea", a declarta Hurezeanu. 
Premierul olandez Mark Rutte a declarat joi, la summitul UE de la Sibiu, că România va fi pregătită de admiterea în 
spaţiul Schengen când se va conforma regulilor statului de drept şi democraţiei, el considerând că în prezent ţara 
noastră nu merge în direcţia corectă. 
Întrebat când va fi România considerată pregătită pentru a fi admisă în spaţiul Schengen, Rutte a declarat: „Când 
vă veţi conforma tuturor regulilor statului de drept, democraţiei. Nu mergeţi în direcţia corectă în acest moment". 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, joi, răspunzând unei întrebări, că a pus "de nenumărate ori" în discuţie 
chestiunea integrării în Spaţiul Schengen şi va discuta şi în cursul zilei cu liderii europeni acest subiect. El a atras 
însă atenţia că sunt politicieni care au atacat justiţia şi chiar şi instituţiile europene, astfel că au apărut acele 
discuţii despre statul de drept din România. "(...) pot să vă promit că peste puţin timp, probabil nu astăzi, dar 
peste puţin timp vom fi şi în Schengen şi vom scăpa şi de MCV", a spus Iohannis. 
"Vedeţi, am muncit enorm de mult şi această chestiune - Schengen - am pus-o în discuţie de nenumărate ori şi fiţi 
siguri că şi astăzi voi discuta cu liderii europeni despre Schengen. Însă, vedeţi că lucrurile nu merg întotdeauna aşa 
cum ne imaginăm, avem politicieni care, din păcate, au arătat Europei că nu avem numai o faţă frumoasă, avem şi 
politicieni care atacă justiţia, din păcate, avem politicieni care, din păcate, atacă chiar şi instituţiile europene şi în 
aceste condiţii, din păcate, în loc să mergem mai departe, să fim acceptaţi cu totul, şi inclusiv în Spaţiul Schengen, 
au apărut acele discuţii despre statul de drept din România, discuţii care, evident, au fost antamate de politicienii 
noştri care vor altceva decât binele României. Românii îşi doresc să fie europeni şi vă promit că vom rămâne şi pot 
să vă promit că peste puţin timp, probabil nu astăzi, dar peste puţin timp vom fi şi în Schengen şi vom scăpa şi de 
MCV", a spus Iohannis. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Dupa alegeri, multe candidaturi vor trebui lamurite, inclusiv cea a lui Kovesi. Ce sanse are fosta sefa a DNA -
 Interviu cu secretarul general al PPE 
Parlamentul European si-a incheiat legislatura fara a reusi sa isi impuna candidatul, pe Laura Codruta Kovesi, 
pentru sefia Parchetului European. Dupa alegerile din 26 mai insa, urmeaza o perioada de negocieri pentru functii 
grele in ecuatia UE, printre care cea de presedinte al Comisiei Europene, iar cartile sunt toate pe masa, spune 
secretarul general al PPE, Antonio Lopez Isturiz. 
Acesta a acordat un interviu Ziare.com la Sibiu, unde a avut loc, in marja summit-ului Consiliului European, si un 
summit al PPE. 
Discutia a pornit de la cazul spaniol, unde un partid generic descris ca fiind de extrema dreapta a reusit, istoric, sa 
intre in Parlament. De fapt, spune Lopez Isturiz, nu e vorba despre un vot dat extremei drepte, ci despre o reactie 
a spaniolilor la criza catalana. 
Dar ce se intampla la Bucuresti, unde Guvernul PSD/ALDE trece peste toate criticile institutiilor europene si ce 
parghii are UE pentru a determina un stat membru sa respecte procedurile europene? 
Va reusi Parlamentul European sa isi duca la capat mandatul vechii legislaturi in ceea ce priveste candidatul 
pentru fucntia de procuror-sef european, asa cum a si anuntat, la Sibiu, Antonio Tajani, fost presedinte al PE? 
Antonio Lopez Isturiz, ce s-a intamplat in Spania la alegerile recente? Stirea comuna, sa ii spun asa, din presa 
straina a fost ca extrema dreapta reuseste sa intre in Parlament, prima data dupa caderea franchismului. 
Aceste titluri din presa nu corespund intru totul realitatii. Adevaratii extremisti din Spania reprezinta 0.1% din 
votanti, aceia care l-ar dori cu adevarat inapoi pe Franco. 
VOX a atras multe voturi de la Partidul Popular, oameni dezamagiti de raspunsul prea slab al partidului in 
problema catalana. Cei mai multi, precum eu insumi, credem ca raspunsul lui Mariano Rahoy a fost unul foarte 
corect, dat fiind atacul la sistemul constitutional odata cu acel referendum ilegal din Catalonia. Exista unii 
extremisti care isi doreau chiar o interventie militara, insa Spania se afla in secolul XXI, este membra a Uniunii 
Europene, a NATO, a Natiunilor Unite, unde astfel de lucruri nu se pot intampla. Mariano a rezolvat problema 
intr-un mod foarte rezonabil. 
In aceste conditii, oamenii din dreapta dura l-au considerat prea slab si au votat VOX in semn de protest. Dar asta 
nu-i face extremisti de dreapta si veti vedea, puteti sa ma credeti pe cuvant, ca la urmatoarele alegeri, cele 
europarlamentare, VOX nu va obtine rezultatele de care toata lumea se teme acum. 
Singurul lucru adevarat din articolele din presa este faptul ca este pentru prima data cand un partid de extrema 
dreapta intra in Parlamentul spaniol. Chiar si asa, inainte de vot, existau previziuni ca vor castiga 70 de mandate, 
dar in realitate au obtinut abia 28. 
Asadar, asteptarile din sondajele de dinaintea votului, care vorbeau de o mare victorie a VOX si spuneau ca va fi al 
doilea partid ca marime, nu s-au adeverit. 
In urmatoarele alegeri, previziunea mea este ca vor pierde foarte mult din suportul pe care l-au obtinut acum, 
deoarece multi dintre votantii care acum au fost deceptionati, si care, atentie, nu sunt extremisti de dreapta, 
inteleg ca prin impartirea voturilor au permis ca socialistul Sanchez sa devina prim-ministru. 
Sunteti deci convins ca va veti recastiga votantii. 
Va trebui sa muncim pentru asta. Inca o data, eu nu resping ceea ce Mariano Rahoy si Partidul Popular au facut, 
cred in continuare ca au avut o reactie potrivita in fata unei provocari foarte dure. Acum, acei politicieni catalani 
sunt in inchisoare, si asta nu din cauza Partidului Popular, ci prin decizia judecatorilor. Iar Puigdemont, fostul 
presedinte al Cataloniei, este acum in exil, sau mai bine zis se ascunde de justitia din Spania. 
Pana si cei care au fost condamnati spun despre el ca este un las, ca ar trebui sa se intoarca si sa infrunte justitia, 
asa cum au facut si ei. 
Astfel de miscari insa - extremiste, populiste, iliberale - sunt tot mai prezente in Europa. Cum sa ni le explicam? 
Asa este, insa nu putem compara VOX cu AfD sau cu Marine Le Pen. VOX nu a cerut niciodata sa-i alungam pe toti 
imigrantii si nu au nostalgia lui Franco, asa cum face Liga Nord din Italia cu Mussolini. 
VOX este un partid pro-european, nu au facut niciodata declaratii impotriva Uniunii Europene, de genul: sa iesim 
din zona euro sau din UE. 
Spuneti totusi ca nu va ajunge un partid mainstream, ci ca este o exceptie. 
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Este o exceptie cauzata de ceea ce s-a intamplat in Catalonia, motiv pentru care nu cred ca vor mai avea rezultate 
bune in urmatoarele alegeri. 
Iata-ne acum la Sibiu, unde au avut loc summitul PPE si cel al Consiliului European. In alta parte a tarii, partidul de 
la guvernare face miting electoral, dupa o campanie in care mesajele au avut nuante nationaliste si chiar 
impotriva Uniunii Europene. Cum vedeti acest contrast? 
Aici e o problema a oportunismului politic pe care-l are stanga in tara dumneavoastra. 
In trecut, mai intai nu au fost in favoarea integrarii in UE a Romaniei, iar apoi au acceptat-o cand au vazut ca toti 
romanii vor sa intre in Uniunea Europeana. Dar eu nu cred ca au acceptat-o cu prea mult entuziasm, cred ca 
intotdeauna au fost eurosceptici. 
Pentru politicienii de stanga, socialisti sau comunisti, Uniunea Europeana nu este deloc un loc ideal. 
In cazul acestui guvern, este foarte clar ca ei readuc acum vechile ideologii, pe care le amesteca cu nationalismul. 
Este o greseala foarte mare si intotdeauna a fost o mare greseala sa amesteci socialismul cu nationalismul. Nu 
este spre binele poporului, nu este spre binele nimanui, ci este foarte periculos sa amesteci aceste doua ideologii. 
Exista vreun pericol Roexit, avand in vedere aceste mesaje? 
Eu cred ca Brexitul dovedeste deja ca a fost o greseala din partea englezilor, care iata ca acum ne cer sa avem 
rabdare si spun ca au nevoie mai mult timp. Au ajuns sa inteleaga ca un Brexit dur ar fi un dezastru pentru Regatul 
Unit. Pentru UE ar fi un lucru rau, dar pentru UK ar fi un dezastru. 
Eu m-am intalnit cu cetateni britanici care traiesc pe coastele Spaniei, sunt 300.000 de astfel de rezidenti. Ei nu au 
avut dreptul sa voteze in referendum, iar acum cine ar trebui sa aiba grija de ei? Guvernul Spaniei. Este o nebunie 
asta, dar ne face sa ne dam seama de ceea ce se intampla in UK. 
Cei care vorbesc de Frexit, de iesirea Frantei, sau de Roexit, ar trebuie sa inteleaga la ce rezultate s-ar ajunge: 
criza economica, pierderea locurilor de munca, pierderea credibilitatii, asta inseamna aceste "exit-uri". 
In opinia mea ferma, ne indreptam catre un al doilea referendum in UK, iar asta va fi cea mai buna dovada ca 
intreaga miscare a fost o greseala de la inceput. 
Daca exista cu adevarat adepti ai unui Roexit sau eurosceptici convinsi in randul socialistilor, i-as intreba cum cred 
ei ca s-ar descurca Romania - sau Spania, daca vreti -, de una singura, in fata Rusiei, sau a Chinei, sau a lui Trump. 
Sau in fata unei crize venite din Orientul Mijlociu. Am fi distrusi sau cuceriti. 
In opinia mea, publicul roman este unul foarte destept si nu va adopta euroscepticismul. 
Bineinteles, pot exista critici la adresa UE, eu insumi sunt cateodata critic. 
Spre exemplu, eu cred ca e o greseala ca Romania nu este in Schengen, cred ca ar trebui sa fie acolo. Din 
pacate, guvernul acesta face lucrurile foarte dificile in acest sens, insa ele se vor schimba, trebuie sa se 
schimbe, deoarece in final nu acest guvern, ci romanii merita sa intre in Schengen. 
Intrebarea este cum poate UE sa pedepseasca un Guvern fara a pedepsi intreaga tara? Ati dat exemplul 
Schengenului, unde vina apartine Guvernului, spuneti. 
Nimeni nu pedepseste pe nimeni aici. Uniunea Europeana nu pedepseste. Parlamentul European si Comisa 
Europeana au trimis multe avertismente acestui guvern, insa acesta a decis sa le transforme intr-un soi de atacuri 
la adresa patriei. Cat de iresponsabil este lucrul asta? 
In Spania, Partidul Popular a primit critici similare, in trecut, din partea Comisiei Europene, atunci cand am 
mostenit o situatie de haos economic lasata de socialisti. Se pare ca socialistii sunt experti in producerea de crize 
economice, nu doar in Romania, ci si in Spania, Franta, si in alte tari. Guvernul Rahoy, insa, a acceptat aceste 
critici, si a produs reformele, foarte nepopulare, insa necesare. A avut curajul sa faca reformele care i s-au cerut, 
iar acum Spania are o economie performanta. 
Socialistii de la guvernare din Romania refuza sa accepte orice astfel de comentarii din partea institutiilor 
europene, chiar daca scopul acestora este spre binele Romaniei si al romanilor. 
E ceva ce UE nu a facut pentru a determina autoritatile romane sa respecte normele acestea democratice 
europene? 
Singura cale e ca poporul roman sa voteze impotriva acestui Guvern inutil in urmatoarele alegeri. Comisia 
Europeana nu poate schimba guverne, sta in puterea poporului roman sa-si schimbe guvernul. Atunci cand vor 
vota impotriva acestui Guvern ineficient, romanii vor da un semnal clar ca adera la principiile Uniunii Europene. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Deci UE nu poate face nimic mai mult de atat? 
Uniunea Europeana este o uniune a statelor membre. Bruxelles-ul nu detine puteri absolute, fiecare stat membru 
detine putere. Din Bruxelles vin recomandari sau comentarii, dar guvernele sunt cele chemate sa implementeze 
ceea ce Comisia Europeana recomanda, si de obicei asa se intampla. Sunt insa si guverne, precum cel de aici, care 
refuza sa dea ascultare unor cereri indreptatite. 
Parlamentul European a lasat pentru urmatoarea legislatura chestiunea numirii procurorului-sef european, dupa 
negocieri esuate cu Consiliul. E asta o victorie a Guvernului roman? 
Deloc. E doar din cauza ca acum au venit alegerile europene, dupa care vor urma nominalizarile pentru posturile 
de conducere din Bruxelles, in lunile care urmeaza, pentru Comisie, Consiliu, Parlament, Banca Centrala. Este un 
proces amplu, ce implica negocieri, si va trebui sa asteptam. Este vorba de o chestiune de logica a faptelor, nu una 
de natura politica. 
Cum evaluati sansele lui Kovesi in continuare? 
Am vazut cat de bine au mers audierile din comisiile Parlamentului si, in afara de asta, nu pot spune decat ca va 
trebui sa avem rabdare. Nu pot prevedea tot ce se va intampla, toate lucrurile vor fi lamurite treptat, dupa alegeri 
 
PPE, care a fost cel mai mare sustinator al candidaturii lui Kovesi, o va mai sustine? 
Vom vedea, sunt multe candidaturi care asteapta sa fie lamurite mai intai. Spre exemplu cea de presedinte al 
Comisiei Europene, unde acum se vehiculeaza numele lui Manfred Weber, al lui Frans Timmermans, unii vorbesc 
chiar de Angela Markel. 
Abia dupa alegeri, cand aceste candidaturi, din partea tuturor, vor fi clarificate, atunci vom sti. 
Viktor Orban a anuntat zilele acestea ca nu mai sustine candidatura lui Manfred Weber, candidatul PPE la sefia 
Comisiei. Este acesta sfarsitul prieteniei dintre Orban si PPE? 
Asta se va decide mai incolo, pana una alta asteptam un raport, din partea unei comisii de trei membri, asupra 
acestei probleme. Sa vedem care vor fi recomandarile, iar apoi conducerea PPE si congresul vor decide, asa cum 
facem intotdeauna, asa cum am facut si cand am suspendat Fidesz. Nu pot spune acum daca se va ajunge la 
excludere. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Brexit: Peste 600.000 de persoane au aplicat pentru statutul de rezident în Marea Britanie/ România, printre 
ţările cu cei mai mulţi solicitanţi 
Ministerul britanic de Interne a anunţat joi că peste 600.000 de cetăţeni europeni au solicitat statut de rezident în 
Marea Britanie pentru a putea să rămână în această ţară după Brexit, potrivit The Guardian. 
David Bolt, inspectorul general pentru imigraţie şi vămi, a declarat, însă, că întregul sistem de acordare a acestui 
statut pentru cetăţenii europeni care locuiesc în Marea Britanie ar putea fi îmbunătăţit. El a sugerat că autorităţile 
din domeniu ar trebui să acorde o atenţie sporită persoanelor care provin din grupuri vulnerabile şi care aplică 
pentru acest statut, dar şi să se asigure că cei care vor să conteste hotărârile Ministerului de Interne o pot face 
uşor. 
Recomandările lui vin după ce Ministerul de Interne de la Londra a publicat rezultatele testărilor efectuate în 
perioada august 2018 - aprilie 2019 cu privire la funcţionalitatea aplicaţiei pentru telefon destinată înregistrării 
cererilor pentru obţinerea statutului de rezident. Astfel, potrivit rezultatelor, niciuna dintre solicitările înregistrate 
în perioada în care aplicaţia mobilă era în faza de testare nu a fost respinsă de sistem. 
Cetăţenii europeni care doresc să rămână în Marea Britanie au obligaţia de a solicita statut de rezident în această 
ţară până în iunie 2021 în cazul în care Acordul pentru Brexit va fi adoptat. În cazul în care ieşirea Marii Britanii din 
Uniunea Europeană se va produce fără un acord, atunci termenul pentru depunerea solicitării va fi decembrie 
2020. 
Ministerul de Interne a declarat că rezultatele testelor sunt satisfăcătoare, întrucât 95% dintre solicitanţi au reuşit 
să îşi înregistreze cererile prin intermediul aplicaţiei pentru mobil. 
Potrivit datelor făcute publice de către autorităţi, cei mai mulţi solicitanţi ai statutului de rezident provin din 
România (37.742 de persoane), urmaţi de cetăţeni din Italia (28.575) şi Polonia (28.214). 
(Sursa: Mediafax)  
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